
 
 

     
 

   

 

 

   

 

   

 

      

 

 

 

  

 

        

         

       

          

       

          

   

 

         

      

         

          

          

    

          

         

          

             

         

         

          

        

      

      

            

           

        

         

             

           

         

Winterswijk, 27 februari 2025 

Aan: 
Het College van Burgermeester en Wethouders 
Postbus 101 
7100 AC Winterswijk 

Betreft: Uw adviesaanvraag ‘Wij Winterswijk. Visie Sociaal Domein Winterswijk 2025-2033’ 

Geacht College, 

Beleidsmedewerker mw. Abbink stuurde de Adviesraad Sociaal Domein (ASD) op 19 
december 2024 de laatste conceptversie van ‘Wij Winterswijk’ (Visiedocument Sociaal 
Domein Winterswijk, periode 2025-2033). Het verzoek daarbij was ons advies over dit 
document uiterlijk 15 januari te geven. Vanwege de tussenliggende feestdagen en de korte 

reactietijd heeft de ASD haar voorlopige advies op haar vergadering van 13 januari 2025 

mondeling gegeven aan wethouder mw. Schepers. Het voorlopige advies is op 15 januari 
ook via de mail gestuurd. 

In deze brief bieden wij ons definitieve advies aan. De volgende opmerkingen en vragen 
zijn door de ASD bij de visie naar voren gebracht: 

• De manier waarop in de voorbereiding van de visie informatie is gevraagd bij 
partners en burgers was best lastig. Het was worstelen met de voorgelegde vragen. 
We adviseren daar in het vervolg goed op te letten, om de deelname aan informatie-

rondes zo toegankelijk mogelijk te maken. 
• In het algemeen vindt de ASD de aangegeven koers in de visie de juiste. Maar die 

koers wordt niet sterk uitgewerkt. Dat komt vooral door drie zaken. 
o De toon in hoofdstuk 2 is: zorgvraag neemt toe, de kosten worden hoger. 

Maar veel burgers zal het niet direct raken dat het de gemeente veel geld 
kost. Daarom klinkt al gauw de kritiek dat de gemeente alleen maar wil 
bezuinigen. Ons advies is om naast de toename van de zorgvraag en kosten 
een derde probleem veel meer te benadrukken: al zou er genoeg geld zijn, 
dan nog zorgt een groeiend tekort aan personeel ervoor dat steeds minder 
mensen hulp kunnen krijgen en wachtlijsten langer worden. 

o De tekst is weinig vernieuwend. De beschreven koers was landelijk al in 

2015 de wens. Ons advies is veel scherper en concreter aan te geven: wat 
wordt er in het beleid anders of beter zodat het nu wel gaat lukken? 
Misschien zijn er voorbeelden om aan te geven wat er wordt bedoeld. 

o De fasering in tijdsplanning roept vragen op. Er zijn vier verandersporen. 
Armoede staat bij het vierde spoor, dat later start. Maar het gaat om urgente 

problematiek waar nu al veel voor gebeurt. Waarom lopen de sporen niet 
parallel? Nu kan het overkomen dat er met onderdelen gewacht wordt totdat 
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de andere zaken staan/lopen, terwijl dat niet zo is. Ons advies is te 
verduidelijken hoe dat zit. 

• Ten aanzien van de genoemde toegenomen zorgvraag geeft het document aan dat 
aan jeugdzorg veel wordt uitgegeven. Maar als we naar de cijfers kijken, lijkt het 
mee te vallen: 1,9 procentpunten boven het gemiddelde. Is dit ook positief te zien, 
omdat Winterswijk meer doet dan zou moeten? Goed zou zijn om uit te leggen 
waarom het College vindt dat de grote vraag naar jeugdzorg wél een probleem is. 

• Ten aanzien van het genoemde personeelstekort geldt nog het volgende. Door het 
groeiende tekort bij de formele zorg neemt de druk op de informele zorg 
(mantelzorg etc.) toe. Daarom is het van groot belang om ook de 

mantelzorgondersteuning op te krikken. Dat is niet alleen een pleidooi, maar ook 
noodzaak, omdat de druk op mantelzorgers alleen maar toe zal nemen en we 

moeten voorkomen dat de volgende bottleneck in de zorgketen dáár gaat ontstaan. 
• Over specifieke doelgroepen/partners: 

o Er wordt benoemd dat de gemeente gaat voor een betere samenwerking 
met ketenpartners. Worden hiermee ook de vrijwillige partners bedoeld en 
zijn ze meegenomen/betrokken? 

o Staat het onderwerp ‘drempelvrij’ nog wel op de kaart? Er is niemand in de 
functie die de belangen voor burgers met beperkingen op dit punt behartigt. 

o Op pagina 40 wordt de inclusieve samenleving benoemd, maar in het stuk 

wordt er niet gesproken over anderstaligen/vluchtelingen. Is hier meer over 
te zeggen? 

In de vergadering van 13 januari j.l. gaven we aan dat deze zaken misschien niet meer in 

het visiedocument te verwerken zijn. Ons advies was om er dan iets mee te doen in de 

communicatie rondom de visie en in het maken van het uitvoeringsprogramma. 

Op 22 januari ontving de ASD een afschrift van de reactie van het College op ons 

voorlopige advies. Omdat ons definitieve advies niet van ons voorlopige advies afwijkt, 
verwachten wij geen nieuwe reactie. De ASD ziet uit naar het concept van het 
uitvoeringsprogramma. 

Met vriendelijke groet, 

De Adviesraad Sociaal Domein Winterswijk, 

Rianne Stemerdink, Voorzitter 
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